



BUFFALO PUBLIC SCHOOLS

Office of the Superintendent

65 Niagara Square Room #712 City Hall
Buffalo, New York 14202

Phone (716) 816-3575 * Fax (716) 851-3033
krinercash@buffaloschools.org

လါမးရး ၆ သီ, ၂၀၂၀

တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်ဒီးတၢ်ပူၤဖျးလၢပပုၤကတၢၢ်မုၢ်ဒါအကၢ်ဒိၣ်ကတၢၢ်လၢပဘၣ်မၤသကိးအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်နသ့ၣ်ညါအသိး, တၢ်အိၣ်သးဒီး COVID-19 ခရိန့ၣ်တၢ်ဆါအံၤအိၣ်ထီၣ်သးချ့ၣ်မးန့ၣ်လီၤ. တုၤတန့ၣ်အံၤ, ပဟ်သ့ၣ်ဟ်သးဘၣ်လၢပုၤသၢဆံသၢ(၃၃)ဂၤတၢ်ဟ်ကၢ်ဟ်ကျၢၤလၢအိၣ်ဒီးခရိန့ၣ်တၢ်ဆါလၢပကီၢ်စံၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ခဲအံၤလၢအံၤရံၣ်ကီၢ်ရၣ်ပူၤပုၤလၢတၢ်ဆါအံၤဘၣ်ကူဘၣ်ကဲတအိၣ်နီတဂၤဒီးဘၣ်-ပုၤ၁၁၆ ဂၤအိၣ်လၢတၢ်လီၤလီၤဆီလၢအကစၢ်ဒ်ဝဲအတၢ်သးအိၣ်လၢတၢ်မၤကွၢ်ခရိန့ၣ်တၢ်ဆါအံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပမ့ၢ်ကွၢ်သကူဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘၣ်, ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤ, ဒီးလီၢ်ကစီပူၤလၢပကွၢ်ဖျါတဖၣ်, ပယုပုၤလီၢ်ကစီ, ဒီးကီၢ်စံၣ်ဝးဝးဆူၣ်ချ့ၣ်အပုၤသ့ၣ်ပုၤဘၣ်လၢကဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲဘၣ်ထွဲတၢ်ဆါအံၤအတၢ်ရၤလီၤသးလၢအဖျိဖျိဖျါဖျါ, ဒီးတၢ်လီၤဆီလီၢ်သးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ယတၢ်ဟ်လီၤသးလၢကဟ်ဖျါထီၣ်ကျဲကလုာ်ကလုာ်လၢပကဘၣ်လူပိာ်မၤထွဲလၢတၢ်ဂ့ၢ်ကိအံၤအဖီခိၣ်ဒီးဟ်ဖျါထီၣ်အပတီၢ်လၢပကဘၣ်ကတၢၢ်ကတီၤယာ်အိၣ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲလီၤအံၤကြးမ့ၢ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢပတၢ်အပတီၢ်န့ၣ်လီၤ. တန့ၣ်ညါအံၤယမၤသကိးတၢ်ဘူးဘူးတၢ်တၢ်ဒီးလီၢ်ကစီပူၤဆူၣ်ချ့ၣ်ဒီးနယုယိးကီၢ်စံၣ်ကူၣ်သ့ဝဲကျဲအပုၤခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်, ယုာ်ဒီးကီၢ်ရၣ်ခိၣ်န့ၣ်ဒီးပုၤသိၣ်လိတဖၣ်ကရၢၢ်, လၢကမၤအါထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ်ဒ်သိးကဆိၣ်ထွဲမၤစၢ်ကူၣ်ပူၤတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လၢဝုၢ်ဘၢဖလိၣ်ကူၣ်လီၢ်ကစီပူၤဖဲတၢ်မၤလီၤစုတၢ်ဆူးတၢ်ဆါအတၢ်ရၤလီၤသးအခါန့ၣ်လီၤ.

အါန့ၢ်အန့ၢ်လၢကသ့နစုတဖၣ်ခဲအံၤခဲအံၤ, လူပိာ်မၤထွဲတၢ်ကူးဒီးတၢ်ကဆဲအတၢ်ဘျုတဖၣ်, တဘၣ်ဖိၣ်လီၤန့ၣ်ဒီးနစုဘၣ်, ဒီးနမ့ၢ်အိၣ်တဆူၣ်အိၣ်လၢဟံၣ်, ပမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ကျဲလၢပကဘၣ်လူပိာ်မၤထွဲအိၣ်လၢလၢအသိးန့ၣ်လီၤ. **First Student, Inc.** စးထီၣ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤတၢ်သိၣ်တၢ်သိတဖၣ်လၢတၢ်ကဆဲကဆိအတၢ်ပူၤဖျးလၢဘး(စ)ဘိဘိတဖၣ်အပူၤ, ပတၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်အိၣ်ဝဲကျဲမၤအါထီၣ်အတၢ်ပလီၢ်လၢတၢ်ကလူပိာ်မၤထွဲတၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်အိၣ်အတၢ်ပူၤဖျးဒီးတၢ်ကဆဲကဆိအကျိအကျဲတဖၣ်လၢအကြးအဘၣ်တဘိယုာ်ယိးဒီးတၢ်ကံညာ်ထွါတၢ်တဖၣ်လၢအိၣ်ဒီးကသံၣ်မၤသံတၢ်ဆါအံၤအဂီၢ်ဆူၣ်ကတၢၢ်ဒီး(**broad-spectrum**) တၢ်မၤကဆိတၢ်ထံလၢအိၣ်ဒီးအဂီၢ်အဘါလၢကမၤသံတၢ်ယာ် ၄၈ န့ၣ်ရံၣ်အတီၢ်ပူၤတဖၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအိၣ်လၢတၢ်ကသ့အိၣ်ထီၣ်လၢပကူၣ်ဒီးတီၤအးပူၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်ဘျးစဲဟ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲဘၣ်ထွဲတၢ်ဂ့ၢ်အကၢ်ဒိၣ်တဖၣ်လၢပကတဲဖျါထီၣ်ဒီးလၢကဟဲအိၣ်ထီၣ်သးလၢန့ၣ်ဒီးန့ၣ်လၢကဟဲတဖၣ်အတီၢ်ပူၤန့ၣ်. ခဲအံၤ, ကိခဲလၢတၢ်အိၣ်ထီၣ်အိၣ်, အိၣ်ပလီၢ်, အိၣ်ဂၢ်တဟ်, အိၣ်ဒီးတၢ်ပညိၣ်, ဒီးဘၣ်ထွဲတၢ်လိၣ်မၤသကိးတၢ်တပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်မ့ၢ်လိၣ်ပျါကိမ့ၢ်မုာ်ကးတၢ်ကိ, ပတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲဖဲအုၣ်ပိညါကရၢမၤသကိးတၢ်ယုာ်ဒီးပလံာ်ညိၣ်သိၣ်ဒီးပုၤန့ၣ်လိတၢ်ကရၢလၢကကူၣ်ဟ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအါမံၤဒ်သိးကမၤလီၤတၢ်လၢတၢ်ကဆဲမၤလီၤတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့, လၢအပၣ်ယုာ်မၤလီၤတၢ်လၢအိၣ်လဲဒီးတၢ်က့ၢ်စိာ်လံာ်လဲဆူဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကးတၢ်ကိကအိၣ်ထီၣ်သးလၢတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးခိဖျိကီၢ်စံၣ်ကူၣ်သ့ဝဲကျဲဒီးအံၤရံၣ်ကီၢ်ရၣ်ဆူၣ်ချ့ၣ်ဝဲကျဲအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိပူၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ကတီၣ်ထီၣ်တၢ်ယုထီၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲခဲလၢဘၣ်ထွဲတၢ်လဲတၢ်က့ၢ်လၢကူၣ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢ်(စးထီၣ်ပျိပူၤတၢ်ဟး, ဆူတၢ်စူလီၤသိကိပျါကသုၣ်တၢ်ဟး, ဆူတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.) တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲတဖၣ်ကဘၣ်တၢ်နီၤလီၤအိၣ်ဒီးဆူၣ်ချ့ၣ်ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်လၢကသမံသမိးဒီးဆၢတၢ်လၢမ့ၢ်တၢ်အလီၢ်အိၣ်ဝဲဒီး/မ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်လဲတၢ်က့ၢ်အတၢ်ပူၤဖျးဒီးမ့ၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်တၢ်ကဟ်လီၤဆီ ၁၄ သီဖဲဟဲက့ၢ်တၢ်တၢ်ယီၤခါန့ၣ်လီၤ. ပဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါစ့ၢ်ကိးဟံၣ်ဖိယိဖိဒီးကိပူၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လၢကဟ်ဖျါထီၣ်တၢ်စူလီၤသိကိပျါကသုၣ်အကစၢ်တၢ်လဲတၢ်က့ၢ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ်ဆူပအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဝံသးစူကွၢ်ဘၣ်ပပုၤယဲၤသန့ကိးန့ၣ်ဒီးလၢအံၤရံၣ်ကီၢ်ရၣ်ဆူၣ်ချ့ၣ်ဝဲကျဲ, နယုယိးကီၢ်စံၣ်ဆူၣ်ချ့ၣ်ဝဲကျဲ, ဝဲလီၢ်လၢတြီပဒီတၢ်ဆူးတၢ်ဆါ, ဒီးဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘၣ်ဆူၣ်ချ့ၣ် ကရၢဘျးစဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လီၢ်ခံကတၢၢ်တဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. ယစံးဘျးဘၣ်နတၢ်သ့ၣ်စူသးစူလၢတၢ်ဆၢကတီၢ်လီၤဆီအံၤဒီးန့ၣ်လၢနကဆဲးဟ့ၣ်နီၤလီၤနတၢ်ထံၣ်ဆိကမိၣ်ဒီးနတၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်ဒီးပုၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤဒီးတၢ်ဟ်ကဲ,


Dr. Kriner Cash
Superintendent

“Putting Children & Families First to Ensure High Academic Achievement for All”